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Deltagare 
 
 Namn  Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Kaurila Matti  ordförande  

 Snellman Jenny  vice ordförande  
 Frimodig Josephine  ledamot  
 Jäppinen Pekka  ledamot  
 Karkinen Ronja  ledamot anslöt sig kl 17.16 
 Kelkka Teemu  ledamot  
 Liljequist Kim  ledamot  
 Salonen Antti  ledamot  
 Valtanen Hannu  suppleant  
 Jäppinen Sanni  ledamot  
 
Frånvarande Brax Saara  

 Polkko Aleksander  

 Varik Kaspar  

 
Övriga närvarande Kauppinen Anna-

Kaisa  
 föredragande  

 Luomajärvi Tero   kommunarkitekt avlägsnade klo 
19.00 under §61 

 Store Simon   detaljplanechef avlägsnade kl 19.26 
efter §62 

 Keski-Lusa Toni   chef för 
kommunalteknik 

 

 Kankaanpää Leena   planläggningsarkitek
t 

avlägsnade kl 19.25 
efter §62 

 Wikström Suvi   sekreterare  
 Heinola Seija   parkmästare avlägsnade kl 18.30 

efter §60 
 Lehto Erno  Innofor Oy, 

verkställande 
direktör 

avlägsnade kl 18.26 
efter §60 

 Granström Anneli   kommunstyrelsens 
representant 

 

 
 
 
Underskrifter 
  
 
 Matti Kaurila Suvi Wikström  
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 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt. 
 
     

  
  Sanni Jäppinen  Kim Liljequist 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 58  
    

 
 

Beredare Förvaltningssekreterare Suvi Wikström, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Ordföranden konstaterade att sammanträdet är lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 59    
    

 
Beredare Förvaltningssekreterare Suvi Wikström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
Fredag 26.5.2023 skickas protokollet per e-post till 
protokolljusterarna, som meddelar sitt godkännande senast tisdag 
30.5.2023. Om sekreteraren inte får ett meddelande om 
godkännande senast vid denna tidpunkt, anses protokollet vara 
godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt onsdag 31.5.2023 på kommunens 
webbplats. Den allmänna besvärstiden inleds torsdag 8.6.2023. 
 

Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. Sanni 
Jäppinen och Kim Liljequist valdes till protokolljusterare. 
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Uppdatering av Kyrkslätts kommuns skogsstrategi 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 60    
1023/10.03.01.06/2020  
 
 
Beredare Chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa 

KauppinenYhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar: 

 
1. att nämnden antecknar att den behandlat skogsstrategin för sin del 
 
2. föreslå kommunstyrelsen att den för sin del behandlar den nya 
skogsstrategin och befullmäktigar underhållsenheten vid de 
kommunaltekniska tjänsterna att lägga fram den nya skogsstrategin och 
begära utlåtanden om den. 

 
Behandling Under behandlingen gav Kim Liljequist följande motförslag:  
 
 Motförslag: Skogsstrategin sida 4/7, punkt 1.3 ”Verkningarna av 

kommunens klimatarbete för skogsstrategin”, i slutet läggs följande text till: 
Klimatmässiga, ekologiska och sociala värdeprinciper får inte oskäligt 
begränsa och/eller belasta den ekonomiska användningen av skogarna. 

 
 Matti Kaurila, Josephine Frimodig, Jenny Snellman och Antti Salonen 

understödde förslaget.  
 
 Kim Liljequist gjorde också följande motförslag:  
 
 Motförslag: Skogsstrategin sida 4/7, punkt 1.3 :”Verkningarna av 

kommunens klimatarbete för skogsstrategin”, i slutet läggs följande text till: 
Delvis försäljning av skogsmarker ska ses som ett alternativ för att 
säkerställa det ekonomiska förnuftet och balansen. 

 
 Josephine Frimodig understödde förslaget. 
 
 Hannu Valtanen gav ett motförslag gällande skogsstrategin. Hannu 

Valtanens motförslag ingår som bilaga till protokollet. 
  
 Matti Kaurila understödde förslaget. 
 
 Därtill gav Hannu Valtanen ett motförslag till tredje stycket i kapitel 1.2: 
 
 Kommunens skogsstrategi omfattar dryga 1300 ha skogsbruksmark. 

Trädbeståndets volym på området i fråga är 260 000 m3 varav gran och 
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tall båda 35 %, björk och andra lövträd 30 %. Trädbeståndets medelvolym 
är nästan 200 m3/ha. I skogarnas åldersstruktur betonas äldre och gamla 
skogar: av skogarna är 55 % över 60 år, 38 % är 20-60 år och unga skogar 
under 20 år är 8 % av arealen. Skogarnas årliga tillväxt är ca 8500 m3/år, 
dvs. 6 m3/ha/år. Den förverkligade avverkningspolitiken har inneburit att 
den årliga tillväxten avtar och att åldersstrukturen snedvrids ännu mer. 
Kollagret växer, men den årliga kolsänkan minskar. 

 
 Matti Kaurila understödde förslaget. 
 
 Dessutom gav Hannu Valtanen följande motförslag: 
 
 Till skogsstrategin bifogas en RAMS-klassificering 
 
 Pekka Jäppinen gav följande remitteringsförslag: 
 
 Jag föreslår att skogsstrategin remitteras för ny beredning så att den av 

Hannu Valtanen vid sammanträdet presenterade bearbetade 
skogsstrategin och de vid mötet upplyfta aspekterna tas i beaktande i 
beredningen. 

 
 Teemu Kelkka och Sanna Jäppinen understödde förslaget. 
 
 Ronja Karkinen gav följande remitteringsförslag: 
  
 Formuleras så att skogarna borde fungera som kolsänkor hela tiden, inte 

endast på lång sikt. Formuleras också så att kolbalanskalkylerna görs 
innan den tioåriga skogsplanen. Formuleras så att istället för jämställdhet 
mellan värden så vågar man rangordna de saker vi vill strategiskt. 

 
 Sanni Jäppinen understödde remitteringsförslaget. 
 
 Ordföranden konstaterade att man röstar mellan Pekka Jäppinens och 

Ronja Karkinens remitteringsförslag.  
 
 Ordföranden startade omröstningen: De som understöder Pekka 

Jäppinens remitteringsförslag röstar ja och de som understöder Ronja 
Karkinens remitteringsförslag röstar nej. 

 
 Ordföranden avslutade omröstningen. Rösterna fördelades enligt följande:  
 
 8 ja-röster (Frimodig, Salonen, Snellman, Valtanen, Liljequist, Kaurila, 

Jäppinen P., Kelkka) 
 2 nej-röster (Karkinen, Jäppinen S.), varvid Pekka Jäppinens 

remitteringsförslag vann.  
 
 Pekka Jäppinens remitteringsförslag godkändes inte enhälligt, så 

ordföranden konstaterade att det ska röstas om remitteringen. De som 



 
 Kyrkslätts kommun 

Samhällstekniska 
nämnden 

Protokoll 6  8/46 

 
 

understöder fortsatt behandling av ärendet röstar ja och de som 
understöder Pekka Jäppinens remitteringsförslag röstar nej.  

 
 Rösterna fördelades enligt följande:  
  
 1 ja-röst (Karkinen)  
 9 nej-röster (Jäppinen P., Salonen, Kelkka, Jäppinen S., Snellman, 

Valtanen, Liljequist, Kaurila, Frimodig), varvid Pekka Jäppinens 
remitteringsförslag enligt vilket den av Hannu Valtanen vid sammanträdet 
presenterade bearbetade skogsstrategin och de vid mötet upplyfta 
aspekterna tas i beaktande i beredningen. 

 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade 

 
1 
remittera ärendet för beredning 
 
2 
att den av Hannu Valtanen vid sammanträdet presenterade bearbetade 
skogsstrategin och de vid sammanträdet upplyfta aspekterna tas i 
beaktande i beredningen 
 
3 
att ärendet behandlas följande gång antingen vid nämndens följande 
sammanträde eller vid sammanträdet efter sommaren. 

 
För kännedom 
 
Redogörelse Kyrkslätts kommuns nya skogsstrategi inkluderar Skogsstrategin och 

strategins bilaga. I bilagan ingår verksamhetsprinciper, principerna för 
behandling av skogarna i underhållsklassificeringen RAMS 2020 och 
ordlista. 

 
 I uppdateringen av skogsstrategin och anknytande bilaga har beaktats 

uppdateringsbehoven i samhällstekniska nämndens beslut 22.10.2020 § 
112 och 19.1.2023 § 5 givna understödda anvisningar. 

 
 Framgångsrikt genomförande av skogsstrategin förutsätter ökande av 

kunnandet om skogar inom de kommunaltekniska tjänsterna och 
reservering av tillräckliga anslag för att säkerställa kunnandet. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Samhällstekniska nämnden 19.01.2023 § 5  
  
 
Beredare Chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa, 
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 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29681 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1 
att nämnden antecknar att den behandlat skogsstrategin för sin del 
 
2 
föreslå kommunstyrelsen att den för sin del behandlar den nya 
skogsstrategin och befullmäktigar underhållsenheten vid de 
kommunaltekniska tjänsterna att lägga fram den nya skogsstrategin och 
begära utlåtanden om den. 

 
Behandling Ordföranden föreslog att nämnden för en diskussion om anvisningar. De 

godkända anvisningarna beaktas enligt hur mycket understöd de vunnit. 
Behandlingsordningen godkändes enhälligt. 
 
Nämnden förde en diskussion om anvisningarna. 
 
Framställda anvisningar: 
 
Sanni Jäppinen framställde följande anvisningsförslag; En karta över 
kommunens skogsägande och resultaten av invånarenkäten inkluderas i 
följande behandling. 
Förslaget understöddes av Ronja Karkinen, Kim Liljequist, Jenny 
Snellman, Pekka Jäppinen, Matti Kaurila, Teemu Kelkka och Josephine 
Frimodig. 
 
Under behandlingen framställde Hannu Valtanen följande 
anvisningsförslag; Jag föreslår att utkastet till skogsstrategi som ingår i 
sammanträdesmaterialet inte behandlas i detalj. Det borde föras en allmän 
diskussion om saken och kommunens tjänstemannaorganisation ges som 
anvisning att bereda en ny kompaktare skogsstrategi. Den behöver inte 
sakna detaljer utan ge syfte och mål för beslutsfattandet och verksamheten 
som gäller skogsområden. 
Anvisningen understöddes av Matti Kaurila, Aleksander Polkko, Kim 
Liljequist, Jenny Snellman, Pekka Jäppinen och Josephine Frimodig. 
 
Pekka Jäppinen framställde följande anvisningsförslag; I strategin ska 
tydligt framkomma kommens skogsägo jämfört med skogsarealen i 
kommunen så man får en bild av vilken omfattning strategin gäller. 
Förslaget understöddes av Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ronja 
Karkinen, Teemu Kelkka, Matti Kaurila och Hannu Valtanen. 
 
Ronja Karkinen framställde följande anvisningsförslag; Det vore bra att 
oftare än vart tionde år följa upp invånar- och användartillfredsställelsen. 
Förslaget understöddes Sanni Jäppinen, Kim Liljequist, Jenny Snellman 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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och Josephine Frimodig. 
 
Ronja Karkinen framställde följande anvisningsförslag; vårdplanen 
presenteras i fortsättningen områdesvis för invånarna (centrum, Masaby 
och Veikkola). 
Förslaget understöddes av Teemu Kelkka och Sanni Jäppinen. 
 
Hannu Valtanen framställde följande anvisningsförslag; För egen del vill 
jag att skogsstrategin ska besvara följande frågor/behandla följande saker:  
1. Varför publicerar kommunen skogsstrategin?  
- Till exempel så här: ” Strategin ger målinriktad anvisning för hur 
skogsområdena i kommunens ägo sköts, används och förvaltas.”  
2. Beskrivning av Kyrkslätts kommuns skogsresurser och ram för vård, 
användning och förvaltning 
- Beskrivningen täcker privata skogar, statens skogar och kommunens 
skogar (nu konstaterar redogörelsetexten att kommunen äger 2 700 ha 
skog men enligt kommunens skogsvårdsplan är det fråga om 1 321 ha?).  
- Beskrivning av gällande lagstiftning som styr verksamheten (skogslagen, 
naturvårdslagen m.m.) och frivilliga styrningsåtgärder, så som PEFC- och 
FSC-skogscertifiering, och en kort beskrivning av deras styrande inverkan 
och omfattning i kommunen.  
3. Vilka skogsområden gäller skogsstrategin?  
4. Skogsstrategins anknytningspunkter till kommunens övriga strategier 
(kommunstrategin, klimatstrategin osv.) 
5. Skogsstrategins centrala syften och mål  
- För vård, användning och förvaltning av skogarna kan man t.ex. ställa 
följande mål: ”Skogsaktiga områden som ägs av kommunen vårdas i 
enlighet med lagstiftningen och certifieringsprinciperna på ett ekologiskt, 
socialt, kulturellt och ekonomiskt hållbart sätt med beaktande av att  s.k. 
kontinuerlig beståndsvård på våtmarksområdena är möjlig” 
- slutledningar av innehållet i punkterna 2 och 3:  
o kommunens relativt ringa skogsägande betonar användningen av 
skogarna i första hand som rekreationsområden för kommuninvånarna  
o betydelsen av de kommunägda skogarna som kolsänkor och för 
tryggande av naturens mångfald är ändå viktig; dessa mål ingår i såväl 
lagstiftningen som certifieringen. 
o med tanke på kommunens ekonomi producerar kommunens skogar 
också intäkter från virkesförsäljning. Försäljningarna ska genomföras 
kostnadseffektivt, och kostnaderna och intäkterna för hela vården, 
användningen och förvaltningen av skogsområdena ska uppföljas årligen.  
6. Vård- och bruksklassificering för de kommunägda skogarna 
- Kommunen torde vilja använda Grönmiljöförbundets klassificering för 
skogsaktiga områden - En kort beskrivning med arealer om hur skogarna 
klassificeras och hur de olika klasserna vårdas, används och förvaltas i 
huvuddrag utan att gå in på detaljer 
- Olika vårdpraxis för vård- och skötselklasserna är en kompromiss av 
målen i punkt 5: alla mål är motiverade att förverkligas samtidigt på alla 
skogsområden med varierande av deras viktning 
- Kommunen borde vara medlem av Skogsreviret för att få förmånlig 
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rådgivning och service  
- och möjlighet att delta i gruppcertifieringen (Föreningen för Hållbart 
Skogsbruk rf) 
7. Några separata frågor 
- I skogsstrategin ska inte behandlas frågor som gäller andra än 
kommunägda skogar.  
- Genom konkurrensutsättning uppgörs för kommunens skogar en tioårig 
vård- och nyttjandeplan för skogarna som verkställer denna skogsstrategi. 
Uppföljningen sköts samhällstekniska nämnden.  
- För kommunens skogar ska ställas ett årligt resultatmål i euro som 
baserar sig på skogarnas vårs- och nyttjandeplan. Samhällstekniska 
nämnden följer upp förverkligandet av målet  
- Då man begär respons av kommuninvånarna om vården, användningen 
och förvaltningen av kommunens skogar, ska man se till att man får 
respons representativt av alla kommuninvånare 
- Man bör undvika att skogsstrategin riktar sig till skogsanvändningen i 
detalj; lagstiftningen och i synnerhet skogscertifieringarna ger oftast 
tillräckligt detaljerade anvisningar 
- Skogsstrategin ska uppgöras så att behovet av skilda definitioner av 
termer skulle vara så litet så möjligt. I utkastet som nu behandlas är inte 
”termerna” allmänt godkända utan snarare korta essäer än definitioner som 
förtydligar innehållet. 
 
Förslaget understöddes av Matti Kaurila och Aleksander Polkko. 
 
Ronja Karkinen framställde följande anvisningsförslag: I kolbalansen vore 
det bra att också beakta kolet som jordmånen binder. 
Förslaget understöddes av Sanni Jäppinen. 
 
Kim Liljequist framställde följande anvisningsförslag: För skogarnas del 
vore det bra om kommunen skulle vara försiktig och utöva särskild 
prövning i skyddet av sina skogar. Motivering är att kommunen kan vårda 
sina skogar förnuftigt och ansvarsfullt enligt HINKU även utan 
skyddsbeslut/-beteckning. En eventuell skyddsbeteckning /eventuell 
skyddsbeslut skulle också utesluta framtida användningsmöjligheter, så 
som t.ex. planläggning av vissa områden för bostadsbruk/näringsliv, eller 
försäljning till privatpersoner/företag. 
Förslaget understöddes av Matti Kaurila. 
 
Sanna Jäppinen framställde följande anvisningsförslag: I de ekonomiska 
mätarna för skogsnaturen används områdena som omfattas av Metso-
programmet. 
Förslaget understöddes av Ronja Karkinen. 
 
Teemu Kelkka framställde följande anvisningsförslag: Jag föreslår att den 
gamla skogsstrategin upphävs som föråldrad och att den nya 
skogsstrategin förs vidare. 
Förslaget understöddes av Aleksander Polkko. 
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Antti Salonen framställde följande anvisningsförslag; Finns det behov av 
en skogsstrategi? Skogsvårdsplanen är ett mer verkställande dokument 
som är i kraft 2019–2029. Det har gjorts upp på basis av den gamla 
strategin. Jag föreslår att den gamla skogsstrategin upphävs och att man 
inte gör upp en ny förrän år 2027. Kommunens skogar kan inte skötas 
förrän den gamla strategin har upphävts. Vi vårdar skogarna i enlighet med 
den godkända skogsvårdsplanen ända tills den nya strategin gjorts upp 
och godkänts. Detta beslut bör fattas i kommunfullmäktige, eftersom 
utarbetandet av strategin antecknats i budgetboken. 
Förslaget fick inte understöd. 
 
Kim Liljequist framställde följande förslag till anvisning: Det skulle vara bra 
att hålla en aftonskola om skogsstrategin och åtgärdsprogrammet med 
kommunstyrelsen, byggnads- och miljönämnden och samhällstekniska 
nämnden.  
Förslaget fick inte understöd. 
 
 
Ordföranden konstaterade understöden som getts under diskussionen och 
avslutade diskussionen om anvisningarna. Samhällstekniska nämnden 
beslutade anteckna diskussionen om anvisningarna för kännedom.  
 
Efter diskussionen beslutade samhällstekniska nämnden enhälligt 
remittera ärendet för ny beredning och konstaterade att diskussionen om 
anvisningarna ska beaktas i beredningen 

   
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade anteckna diskussionen för 

kännedom och enhälligt remittera ärendet för ny beredning. I beredningen 
beaktas diskussionen om anvisningarna som nämnden fört. 

  
 Verkställande direktör Erno Lehto från Innofor Oy anslöt sig till 

sammanträdet på distans för redogörelsen av paragraf 5 kl. 18.36–19.52. 
Kommunarkitekt Tero Luomajärvi lämnade sammanträdet under 
föredragningen av § 5 kl. 19.00.  
Detaljplanechef Simon Store lämnade sammanträdet under behandlingen 
av § 5 kl. 19.52. 
Parkmästare Seija Heinola lämnade sammanträdet efter  behandlingen av 
§ 5 kl. 20.22. 
Samhällstekniska nämnden tog en paus i behandlingen av § 5 kl. 20.22–
20.29. 

 
 
Redogörelse BAKGRUND 
 
 Kommunstyrelsen har 9.11.2020 § 394 beslutat att på förslag av 

samhällstekniska nämnden inleda arbetet med att uppdatera 
skogsstrategin och tillsätta en arbetsgrupp för uppdateringsarbetet för att 
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bereda strategin. Kommunstyrelsen beslutade om den gällande 
skogsstrategin 31.10.2005. Arbetsgruppen har sammankommit 
regelbundet och man lät göra en kommuninvånarenkät om den nya 
skogsstrategin våren 2022. 

 
 I den nya skogsstrategin har man beaktat kommuninvånarnas och olika 

intressentgruppers synpunkter så väl som möjligt. I arbetsgruppens arbete 
har lyfts fram bland annat bevarandet av naturens mångfald, kommunens 
klimatmål och målen för markanvändningen. I synnerhet klimatmålen 
spelar en betydande roll i den nya skogsstrategin. 

 
 Kyrkslätts kommun äger för tillfället ca 2 700 ha skogaktiga områden 

(inkluderar berg och ängar). I naturvårdsplanen har antecknats drygt 1 100 
ha växande skogsmarker och knappt 200 ha nödvuxna bergs- eller 
skogsmarker. Det finns ca 1 125 ha skyddade skogsområden och 
värdeskogar (exkl. havsområden). 

 
 Största delen av skogarna utanför skyddsområdena i Kyrkslätt har 

bruksklassen närskog eller rekreations- och friluftsskog. Ca 135 ha av 
områdena i naturvårdsplanen är ekonomiskog. 

 
 I uppdateringen av skogsstrategin har man beaktat uppdateringsbehoven i 

samhällstekniska nämndens beslut 22.10.2020 § 112.  I den nya strategin 
har bland annat föreslagits skötselklassificering enligt RAMS 2020-
klassificeringen. 

 
 
 
Beslutshistoria 
 
Samhällstekniska nämnden 22.10.2020 § 112  
  
 
 
Beredare Kommunträdgårdsmästare Harry Eklund, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Samhällstekniska nämnden har i samband med behandlingen av 
åtgärderna för att balansera ekonomin 16.6.2020 lyft fram behovet av att 
uppdatera skogsstrategin. Kommunfullmäktige har vid behandlingen av 
ramen för uppgörande av budgeten för år 2021 21.9.2020 beslutat att 
ökning av skogsinkomsterna utreds före den slutgiltiga behandlingen av 
budgeten. 
Kyrkslätts kommun har ca 1 300 ha skogsmark. Målsättningarna och 
verksamhetsprinciperna för behandlingen av de kommunägda skogarna 
baserar sig på Skogsstrategin (Kst 31.10.2005). På basis av strategin 
uppdaterades Naturvårds- och ekonomiskogsplanen (samhällstekniska 
nämnden 22.8.2019). I planen presenteras uppgifterna om trädbeståndet 
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och de åtgärder som vidtas i kommunens skogar under de närmaste tio 
åren. Naturskyddsområdena ingår inte i den här planen.  
 
Ett åtgärdsprogram görs årligen upp på basis av den godkända 
naturvårds- och ekonomiskogsplanen. Åtgärdsprogrammet definierar den 
lämpliga helheten för skogsvårds- och drivningsarbetet i terrängen. 
Detaljerna i planen, såsom t.ex. värdefulla naturobjekt, preciseras genom 
terrängbesök. Åtgärdsprogrammet presenteras för kommuninvånarna vid 
ett informationsmöte där man har möjlighet att ge respons. 
Samarbetspartners ombeds ge utlåtanden om programmet, och 
samhällstekniska nämnden beslutar om godkännandet av det. 
 
Eventuella behov av uppdatering av Naturvårds- och ekonomiskogsplanen, 
som godkänts år 2019, bedöms under processen för uppdateringen av 
Skoggstrategin. Om strategin uppdateras kan man vid utarbetandet av de 
kommande åtgärdsprogrammen ta ändringarna i skogsstrategin i 
beaktande.  
 
 
Motiveringar till behov av uppdatering av strategin 
 
Den gällande Skogsstrategin borde uppdateras för att den bättre ska 
motsvara de aktuella behoven.  
 
Den nuvarande skogsstrategin baserar sig på den föråldrade ABC-
skötselklassificeringen av grönområden. Skötselklassificeringen av 
grönområden har uppdaterats år 2020 så att den motsvarar de aktuella 
behoven, och samtidigt har man övergått från skötselklassificering till 
underhållsklassificering, som innehållsmässigt är en mer omfattande 
helhet. I den nya underhållsklassificeringen av grönområden RAMS 2020 
framhävs värdetänkandet. Kapitalet som investerats i underhåll av 
grönområden producerar såväl ekonomiskt som fysiskt och psykiskt 
välmående för ägarna till grönområden och användarna av grönområden 
bland annat genom de ekosystemtjänster de producerar och estetiken.  
 
VKT 2021 (Viheralueiden kunnossapidon yleinen työselostus), som 
utkommer våren 2021 i samband med uppdateringen av 
vårdklassificeringen, ersätter VHT’14 (Viheralueiden hoidon työselostus). 
Den förnyade arbetsbeskrivningen av underhåll anknyter till den nya 
klassificeringen RAMS 2020 och kommer att styra underhållet av alla 
grönområden (också skogar) i kommunen. 
 
I en Hinku-kommun borde ekosystemtjänsterna beaktas vid uppgörandet 
av strategin. 
• försörjningstjänster (energi, sötvatten, näring, råvaror) 
• reglerande och stödjande tjänster (reglering av klimatet, pollination, 
vattenrengöring och vattenhållning, kolkretslopp, kvävebindning, närings- 
och vattenkretslopp, bekämpning av erosion, fotosyntes, behandling av 
skadliga ämnen) 
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• kulturella tjänster (rekreation, naturlandskap, naturturism, utbildning och 
fostran, kulturarv) 
 
Den nuvarande strategin drar mångsidigt upp riktlinjer för olika saker, men 
där saknas målnivåerna. Om man hittar bra mätare kan man utveckla 
saker systematiskt, verifiera effekterna och mäta resultaten. Mätarna kan 
vara finansiella, men kan också basera sig på till exempel besökarantal på 
skogsområde, strukturdrag i skogen som påverkar kolbalansen eller 
naturens mångfald, till exempel mängden död ved. Balansen av det kol 
som bundits i trädbeståndet och marken kan definieras, vilket skapar 
möjligheten att granska konsekvenserna av skogsbehandling på 
mineraljord för kolbalansen. Om mätarna fungerar bra ger de mer 
omfattande information som stöd för beslutsfattande, så det är skäl att 
granska saken noggrannare i samband med uppdateringen av strategin. 
 
Enligt den gällande strategin görs avverkningsåtgärderna i närskogarna 
som manuellt arbete eller med lätt utrustning vid tjäle och snö. De fällda 
träden förs bort med lätt utrustning. Storleken på utrustningen borde väljas 
enligt plats och behov; stora träd kan inte alltid fällas med lätt utrustning. I 
Södra Finland kan det ta flera år innan det är en tillräckligt lång tjältid för att 
utföra skogsvårdsarbeten. Så blir arbetena ogjorda. Det torra väglaget på 
sensommaren är numera ofta bättre tid för åtgärder.  
 
Ekonomiskogarna ligger längre borta från bosättningen eller utanför 
tätortsstrukturen och de har knappt någon rekreations- eller 
friluftsanvändning. I nästan alla de skogar i kommunen som är märkta som 
ekonomiskog rör sig dock många friluftsmotionärer, så de är mycket nära 
frilufts- och rekrationsskogar. Bruksklassificeringen borde granskas på nytt. 
 
I strategin borde man också ta ställning till vårdåtgärder efter 
genomförandet av åtgärdsprogrammet, t.ex. röjning av ”förbuskning”. 
 
Den eftersträvade avverkningsmängden enligt den nuvarande strategin är 
högst 2500 m3/år. I uppdateringen av skogsstrategin är det skäl att 
granska om det är motiverat att höja den årliga maximala 
avverkningsmängden. I strategiarbetet definieras åtgärderna på skogens 
olika underhållsklasser (t.ex. närskog, frilufts- och rekreationsskog, 
skyddsskog och ekonomiskog) och skötselklasser.  
 
 
Beskrivning av beredningen av skogsstrategin 
 
Beredningen av skogsstrategin görs som tjänstemannaarbete. 
Beredningen styrs av styrgruppen, dit representanter från planläggnings- 
och trafiksystemtjänsterna, miljövårdsenheten, bildnings- och 
fritidstjänsterna och koncernförvaltningen kallas. Kommunaltekniska 
tjänsterna svarar för beredningen. Arbetet koordineras av skogsaktören i 
kommunen (Innofor Oy), som bl.a. svarar för utarbetandet av 
åtgärdsprogram för skogar.  
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Uppdateringen av skogsstrategin inleds med kartläggning och samling av 
basuppgifter. Uppgifter och utgångspunkter samlas bl.a. från 
kommuninvånarna, intressentgrupper och andra samarbetsinstanser, t.ex. 
genom förfrågningar. 
 
Styrgruppen utarbetar ett utkast till skogsstrategi. Kommuninvånarna och 
föreningarna med verksamhet i kommunen engageras genom att man 
informerar i tidningen och på kommunens webbplats om utkastet till 
skogsstrategi. Utkastet till skogsstrategi presenteras vid ett 
informationsmöte. Utkastet till skogsstrategi är framlagt för alla och kan 
kommenteras i cirka en månads tid. 
 
På basis av responsen och kommenterarna utarbetas ett förslag till 
skogsstrategi som presenteras för samhällstekniska nämnden. Nämnden 
begär utlåtanden om förslaget till skogsstrategi bl.a. av bildnings- och 
fritidsnämnden, byggnads- och miljönämnden, koncernförvaltningen, 
handikapp- och äldrerådet och ungdomsfullmäktige. Kommuninvånarna 
och föreningarna med verksamhet i kommunen engageras genom att man 
informerar i tidningen och på kommunens webbplats om förslaget till 
skogsstrategi. Förslaget till skogsstrategi presenteras vid ett 
informationsmöte. Förslaget till skogsstrategi är framlagt för alla och kan 
kommenteras i cirka en månads tid. 
 
På basis av behandlingen i nämnderna, responsen och kommentarerna 
utarbetas ett uppdaterat förslag till skogsstrategi, som föreläggs 
samhällstekniska nämnden för beslutsbehandling. Nämnden föreslår 
kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de godkänner 
nämndens förslag till ny skogsstrategi. 
 
 
Skogsvårdsarbetena under beredningsprocessen 
 
På basis av skogsplanen utarbetas ett åtgärdsprogram. Efter att 
programmet godkänts konkurrensutsätts genomförandet av programmet, 
varefter skogsvårdsarbetena kan utföras förutsatt att väderförhållandena 
under vintersäsongen är gynnsamma. Åtgärdsprogram utarbetas vid sidan 
om uppdateringen av skogsstrategin.  
 
Utarbetandet av ett nytt åtgärdsprogram har inletts och det blir färdigt 
våren 2021. Efter utlåtandena och behandlingen i nämnden 
konkurrensutsätts genomförandet av det godkända programmet, och 
avverkningarna kan börja tidigast vintern 2021–2022, om vädret tillåter. 
Med den maximala avverkningsmängden enligt skogsstrategin 2 500 m3/år 
går en stor del av försäljningsinkomsterna åt till drivning och skogsvård. 
Det kommer inga skogsförsäljningsinkomster för år 2021. 
 

Föredragande Direktören för samhällstekniska väsendet   
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Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden belsutar föreslå kommunstyrelsen att den 

inleder beredningen av skogsstrategin enligt förslaget. 
 
 
Behandling Under behandlingen gav Kim Männikkö följande ändringsförslag: 

Skogsvårdsplanen görs med 10 års mellanrum, och i den tar man ställning 
till vilka skötselåtgärder som vidtas och var. Kommunens skogar har 
mycket länge varit oskötta. I strategin definieras 
virkesförsäljningsinkomsterna i netto, t.ex. 30 000–150 000 €/år. Alla 
kommunens skogar röjs i förväg innan avverkningen inleds. Hyggesavfallet 
röjs undan om det finns behov (rekommenderas). Man kan t.ex. låta 
Skogsreviret eller någon annan aktör utföra avverkningen (kommunen är 
medlem i skogsreviret och betalar medlemsavgift varje år) – man anlitar 
lokala entreprenörer om möjligt – avverkningarna utförs med förnuft, och 
så minimeras spåren av avverkningen. 
Förslaget understöddes av Matti Kaurila, Carl-Johan Kajanti, Jenny 
Snellman, Pekka Rehn, Kati Kettunen, Anneli Granström. 
Ordföranden konstaterade att nämnden ska rösta mellan utgångsförslaget 
och ändringsförslaget, eftersom det framställts förslag som avviker från 
utgångsförslaget. Ordföranden föreslog följande omröstning: 
utgångförslaget är ”ja” och Kim Männikkös ändringsförslag ”nej”. 
För utgångsförslaget röstade tre (3); Miisa Jeremejew, Pekka Jäppinen 
och Sanni Jäppinen.  
För Kim Männikkös ändringsförslag röstade åtta (8); Kati Kettunen, Kim 
Männikkö, Anneli Granström, Carl-Johan Kajanti, Jenny Snellman, Matti 
Kaurila, Pekka Rehn och Viveca Lahti. 
Ordföranden konstaterade att Kim Männikkös ändringsförslag vann med 
rösterna åtta (8) - tre (3). Behandlingen fortsatte. 
 
Viveca Lahti gav följande anvisningsförslag: Räknas parkerna på 
planområdena som s.k. närskog? Om de räknas bör man lägga till en egen 
kategori parkerna på planområdena i skogsprogrammet. 
Förslaget understöddes av Kati Kettunen och Pekka Jäppinen. 
Nämnden godkände enhälligt förslaget. 
 
Sanni Jäppinen gav följande förslag till anvisning: I skogsstrategin som ska 
uppdateras ska utgångspunkterna vara bl.a. 
– att erbjuda invånarna en rekreationserfarenhet och -upplevelse i 
närnaturen 
– att trygga naturens mångfald 
– kolbindning och kollagring 
I beredningen ska man höra föreningarna med verksamhet i skogarna, 
t.ex. miljöföreningen, Porkkalan polku, scouterna och invånarföreningarna, 
daghemmen och skolorna, och begära utlåtanden av dem. Som 
basuppgifter för skogsstrategin ska man använda uppdaterade och 
grundläggande naturutredningar om alla organismgrupper och naturtyper. 
Dessutom ska skogsstrategin innehålla utredningar om 
områdesanvändningen och kolbalansen. 
Förslaget understöddes av Miisa Jeremejew. 
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Ordföranden konstaterade att nämnden skulle rösta mellan 
utgångsförslaget och anvisningsförslaget, eftersom det framställts förslag 
som avviker från utgångsförslaget. Ordföranden föreslog följande 
omröstning: utgångförslaget är ”ja” och Sanni Jäppinens anvisningsförslag 
”nej”. 
För utgångsförslaget röstade sju (7): Anneli Granström, Matti Kaurila, Carl-
Johan Kajanti, Jenny Snellman, Viveca Lahti, Kati Kettunen och Kim 
Männikkö.  
För Sanni Jäppinens anvisningsförslag röstade fyra (4): Pekka Rehn, 
Pekka Jäppinen, Sanni Jäppinen, Miisa Jeremejew. 
Ordföranden konstaterade att utgångsförslaget vann med rösterna sju (7) – 
fyra (4). Behandlingen fortsatte. 

 
  
Beslut Samhällstekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen 

 
1 
att den inleder beredningen av skogsstrategin 
 
2 
att den ger följande anvisningar för fortsatt beredning: skogsvårdsplanen 
görs med 10 års mellanrum, och i den tar man ställning till vilka 
skötselåtgärder som vidtas och var. Kommunens skogar har mycket länge 
varit oskötta. I strategin definieras virkesförsäljningsinkomsterna i netto, 
t.ex. 30 000–150 000 €/år. Alla kommunens skogar röjs i förväg innan 
avverkningen inleds. Hyggesavfallet röjs undan om det finns behov 
(rekommenderas). Man kan t.ex. låta Skogsreviret eller någon annan aktör 
utföra avverkningen (kommunen är medlem i skogsreviret och betalar 
medlemsavgift varje år) – man anlitar lokala entreprenörer om möjligt – 
avverkningarna utförs med förnuft, och så minimeras spåren av 
avverkningen. 
 
3 
ge följande anvisningar för den fortsatta beredningen: Räknas parkerna på 
planområdena som s.k. närskog? Om de räknas bör man lägga till en egen 
kategori parkerna på planområdena i skogsprogrammet. 
 
 
Kommunstyrelsens ordförande Timo Haapaniemi avlägsnade sig från 
sammanträdet under behandlingen av § 112 kl. 20.00. 

 
Kommunstyrelsen 02.11.2020 § 377  
  
 
 
Valmistelija Kommunträdgårdsmästare Harry Eklund, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 

Föredragande  Kommundirektören 
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
inleda beredningen av skogsstrategin 
 
2 
att anvisningarna som samhällstekniska nämnden har givit beaktas i 
beredingen.  

 
 
Behandling  Ylva Wahlström presenterade ärendet. Under behandlingen gav Anna 

Aintila med understöd av Reetta Hyvärinen, Saara Huhmarniemi och Piia 
Aallonharja följande tilläggsförslag som anvisning: ”Man använder i första 
hand metoden skogarnas fortgående tillväxt.” Aintilas tilläggsförslag 
godkändes enhälligt. 

 
 Diskussionen fortsatte. Under behandlingen gav Hans Hedberg med 

understöd av Ulf Kjerin och Ari Harinen följande motförslag: ”skogsreviret 
bereder kommunens skogsstrategi”. 

 
 En diskussion fördes om Skogsrevirets roll i kommunens skogsstrategi. 

Ordföranden föreslog att ärendet bordläggs för att tjänstemännen ska 
kunna göra en tilläggsutredning om Skogsrevirets verksamhet. Man både 
understödde och motsatte sig förslaget om bordläggning. 

 
 Ordföranden konstaterade att man måste rösta om saken: ”Ja” är 

utgångsförslaget och ”nej” är förslaget om bordläggning för 
tilläggsutredningar.  4 ja-röster gavs: Piia Aallonharja, Anna Aintila, Reetta 
Hyvärinen och Saara Huhmarniemi. 9 nej-röster gavs: Timo Haapaniemi, 
Ari Harinen, Ulf Kjerin, Hans Hedberg, Matti Kaurila, Kati Kettunen, Pirkko 
Lehtinen, Antti Salonen och Noora Piili. 

 
 Ordföranden konstaterade som beslut att ärendet bordläggs till nästa 

sammanträde för tilläggsutredningar. 
 
 Reetta Hyvärinen avlägsnade sig från sammanträdet i slutet av 

behandlingen av denna paragraf kl. 18.05 och Jaakko Kallio anlände i 
hennes ställe. 

 
   
 
Beslut Punkt 1: Enhälligt enligt beslutsförslaget 

 
Punkt 2: I enlighet med beslutsförslaget. Man beslutade enhälligt att 
följande läggs till i beslutsförslaget: ”Man använder i första hand metoden 
skogarnas fortgående tillväxt.” 
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För Skogsrevirets del bordlades ärendet till nästa sammanträde för 
tilläggsutredningar.   

 
För kännedom  
 
Kommunstyrelsen 09.11.2020 § 394  
  
 
 
Beredare Kommunjurist Hannu Sorvari, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Föredragande Kommundirektören 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar anteckna tilläggsutredningen för kännedom.   
 
 
Behandling En diskussion fördes. Under behandlingen gav Ulf Kjerin med understöd 

av Anna Aintila, Hans Hedberg, Antti Salonen, Matti Kaurila, Ari Harinen, 
Antti Kilappa och Timo Haapaniemi följande förslag till anvisning: ”Jag 
föreslår att skogsstrategiförslaget som arbetsgruppen gjort upp 
presenteras för kommunaltekniska nämnden och kommunstyrelsen, efter 
vilket arbetsgruppen på basis av responsen bedömer innehållet i strategin. 
Efter det tillställs skogsstrategin kommuninvånarna för hörande och sänds 
på remiss.” 

 
 Ordföranden konstaterade att förslaget fick enhälligt understöd och det 

godkändes. 
 
 Under behandlingen av denna paragraf avlägsnade sig Jaakko Kallio från 

sammanträdet kl. 20.53 och Reetta Hyvärinen anlände till sammanträdet.  
 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt i enlighet med beslutsförslaget med 

följande anvisning: ”Skogsstrategiförslaget som arbetsgruppen gjort upp 
presenteras för kommunaltekniska nämnden och kommunstyrelsen, efter 
vilket arbetsgruppen på basis av responsen bedömer innehållet i strategin. 
Efter det tillställs skogsstrategin kommuninvånarna för hörande och sänds 
på remiss.”  

 
För kännedom  
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Godkännande av detaljplanen för Stallbacken 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 61    
86/10.02.03/2019  
 
 
Beredare detaljplanechef Simon Store  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 0447602282 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1.   
föreslå kommunstyrelsen att styrelsen 
 
1.1  
godkänner de motiverade ställningstagandena (s.k. planläggarens 
bemötanden) till responsen på det justerade förslaget till detaljplan för 
Stallbacken enligt bilagan till detta ärende. 
 
1.2 
godkänner detaljplanen för Stallbacken (ritn. 3490) med tillhörande 
handlingar i enlighet med MBL 52 § och föreslår dem vidare för 
godkännande i kommunfullmäktige 
 
2. 
konstatera att det före godkännande av detaljplanen för Stallbacken i 
kommunfullmäktige ska  finnas ett undertecknat markanvändningsavtal 
mellan kommunen och bestämda markägare 
 
3. 
att nämnden befullmäktigar beredaren att göra tekniska korrigeringar i 
materialet. 

 
Behandling Under behandlingen gav ordförande Matti Kaurila följande motförslag som 

gällde detaljplanebeteckningen för dagvatten: 
  
 Det rekommenderas att de belagda gårdsområdena på tomten ska göras 

av vattengenomsläppligt material. Motsvarande punkt lyder för tillfället: De 
belagda gårdsområdena på tomten ska göras av vattengenomsläppligt 
material. 

 
 Kim Liljequist, Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Josephine Frimodig, 

Jenny Snellman och Teemu Kelkka understödde förslaget. 
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt.  
 
  

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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 Sanni Jäppinen gav följande motförslag:  
 
 Planerna för torg- och gatuområdena i planen ska separat presenteras och 

behandlas i nämnden. 
  
 Ronja Karkinen, Matti Kaurila, Hannu Valtanen, Antti Salonen, Josephine 

Frimodig, Teemu Kelkka, Pekka Jäppinen och Jenny Snellman 
understödde förslaget. 

 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
  
 Ronja Karkinen gav följande anvisning: 
 
 Den fortsatta planeringen av Kyrkslätts centrum koordineras så att 

landskapsmuseet från omfattande uppgifter för eventuell värdering av 
byggnaders värden. 

 
 Sanni Jäppinen, Pekka Jäppinen och Teemu Kelkka understödde 

förslaget. 
  
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 Sanni Jäppinen gav följande motförslag: 
 
 I den fortsatta planeringen säkerställs att torgområdet efter att det 

färdigställts kan fungera som torg samt som centrum för boende och liv. 
 
 Antti Salonen, Matti Kaurila, Hannu Valtanen, Ronja Karkinen, Pekka 

Jäppinen, Teemu Kelkka, Jenny Snellman och Kim Liljequist understöddes 
förslaget. 

  
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade  

 
1 
föreslå kommunstyrelsen att kommunstyrelsen 
 
1.1   
godkänner de motiverade ställningstagandena (s.k. planläggarens 
bemötanden) till responsen på det justerade förslaget till detaljplan för 
Stallbacken enligt bilagan till detta ärende.  
  
1.2  
godkänner detaljplanen för Stallbacken (ritn. 3490) med tillhörande 
handlingar i enlighet med MBL 52 § och föreslår dem vidare för 
godkännande i kommunfullmäktige  
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2.  
konstatera att det före godkännande av detaljplanen för Stallbacken i 
kommunfullmäktige ska finnas ett undertecknat markanvändningsavtal 
mellan kommunen och bestämda markägare  
 
3.  
att nämnden befullmäktigar beredaren att göra tekniska korrigeringar i 
materialet 
 
4.  
ändra detaljplanebeteckningen i punkt 4, dagvattnet: Det rekommenderas 
att de belagda gårdsområdena på tomten ska göras av 
vattengenomsläppligt material. 
 
5.  
att planerna för torg- och gatuområdena i planen ska separat presenteras 
och behandlas i nämnden. 
 
6.  
ge följande anvisning: den fortsatta planeringen av Kyrkslätts centrum 
koordineras så att landskapsmuseet från omfattande uppgifter för eventuell 
värdering av byggnaders värden. 
 
7. 
att i den fortsatta planeringen säkerställs att torgområdet efter att det 
färdigställts kan fungera som torg samt som centrum för boende och liv. 

 
För kännedom 
 
Bakgrund 
  
 Detaljplanen för Stallbacken ingår i det av Kyrkslätts kommunfullmäktige 

godkända planläggningsprogrammet 2021-2025. Planeprojektet 
kungjordes för anhängiggörande 2.3.2018 och dess justerade program för 
deltagande och bedömning godkändes av samhällstekniska nämnden 
14.12.2017. 

Planförslag 
 Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 23.1.2023 (§ 19) lägga 

fram förslaget till detaljplan för Stallbacken enligt MBL 65 § och MBF 27 §. 
Förslaget var offentligt framlagt 13.2-17.3.2023 och det lämnades in 
sammanlagt två anmärkningar och 14 myndighetsutlåtanden om det. Med 
anledning av planförslaget hölls ett invånarmöte i Kyrkslätts kommunhus. I 
enlighet med den inlämnade responsen gjordes ändringar i plankartan 
(ritn. 3487) och ett hörande i enlighet med § 32 i markanvändnings- och 
byggförordningen förrättades. De två grannfastigheter som berördes av 
hörandet hade inget att anmärka. De s.k. planläggarens motiverade 
bemötanden är en del av planmaterialet. 
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Detaljplanen som beretts för behandling för godkännande 
 
 Responsen om detaljplaneförslaget handlade i stora drag om 

byggnadernas våningstal invis Kyrktorget. I det slutliga planförslaget har 
beträffande två tomter våningstalet sänkts från sex till fem. Dessutom har 
två punkthus i kvarteret 111, tomt 10 fogats samman till en huskropp i 
avsatser, med avsikten att bevara direkta vyer från intilliggande 
bostadshusens balkonger ut mot landskapet. 

 
 Dessutom har planområdet på basen av respons utvidgats (återställts) till 

att beröra kvartet 114. Grunden ligger i att harmoniera bilplatsnormen inom 
närområdet. 

Markanvändningsavtal 
  
 Före godkännandet av detaljplanen i kommunfullmäktige ska finnas ett 

undertecknat markanvändningsavtal mellan kommunen och nödvändiga 
markägarinstanser. 

 
 
 
Fortsatt planering och genomförande av planen 
 
 Områdets fortsatta planering och genomförande kommer säkert att vara 

relativt långvarig och innehålla många skeden. Det är uppenbart, att 
planområdet kommer inom de närmaste åren p.g.a byggprojekt och 
infrabyggande i olika skeden att te sig dels som en byggarbetsplats dels 
som en mycket halvfärdig miljö. I skenet av gjord kommunalteknisk 
förplanering kan konstateras, att den befintliga underjordiska 
kommunaltekniken är i behov av total förnyelse. T.ex. 
dagvattenhanteringen och -avledningen måste planeras och byggas i 
enlighet med nutida normer – allt för att jämna ut flödet och förbättra 
kvaliteten på vattnen i Jolkbyån. I samband med det gemensamma 
campusets byggnadsplanering planeras även Prostparken som en helhet. 
Områdets planering fortsätter bl.a genom gatu- och torgplanering, vilken 
också kommer att framläggas till påseende.  

 
 
Handlingar 
 

 Plankarta med tillhörande planbestämmelser (ritn. 3490) 
 Planbeskrivning med bilagor 
 Planläggarens motiverade ställningstagande- (s.k. planläggarens bemötanden) till utlåtandena 

om det justerade detaljplaneförslaget 
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Detaljplanen för Masabyporten II (projekt 34103), anhängiggörande av detaljplanen och 
godkännande av programmet för deltagande och bedömning (MBL 62 § och 63 §) 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 62    
419/10.02.03/2023  
 
 
Beredare Planläggningsarkitekt Leena Kankaanpää 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar godkänna programmet för deltagande 

och bedömning för detaljplanen för Masabyporten II (MBL 62 § och 63 §). 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse  
 Bakgrund 
  
 Detaljplanen för Masabyporten II ingår i det av kommunfullmäktige 

godkända planläggningsprogrammet för Kyrkslätt för åren 2023–2027. 
Planen inleds som eget arbete i enlighet med planläggningsprogrammet. 

 
 Planområde 
  
 Detaljplaneområdet för Masabyporten II ligger i närheten av Masaby 

centrum och omfattar områden vid huvudinfartsleden. 
 Planområdet ligger i korsningsområdet mellan Ring III och 

Sundsbergsvägen och har avgränsats enligt vägplanen så att det täcker 
områdesreserveringarna som behövs för den planskilda anslutningen som 
planeras på området.   

 Planeringsområdet omfattar allmänna vägområden, gatuområden, 
närrekreationsområden, skyddsgrönområde, vattenområden samt 
naturskyddsområden som ägs av Finska staten, Kyrkslätts kommun och 
privatpersoner. Planeringsområdets totala areal är ca 10,4 ha. 

 
 Mål och behov av planering 
  
 Målsättningen med markanvändningen är att möjliggöra åtgärder enligt 

vägplanen för Ring III för att vägplanen: Förbättring av stamväg 50 (Ring 
III) vid Masaby och Majvik, Kyrkslätt, med trafikarrangemang ska kunna 
godkännas. Om den planskilda korsningen byggs förbättras områdets 
utvecklingsmöjligheter både med tanke på boendet och servicen och 
trafiksäkerheten för fordonstrafik förbättras avsevärt. Med detaljplanen 
tryggas också bevarandet av skyddsgrön- och naturskyddsområdena i 
närheten av den planskilda anslutningen. 
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 Planprocess och preliminär tidtabell 
  
 I programmet för deltagande och bedömning har man gjort upp en 

preliminär gräns och en tidtabell för projektet, som preciseras enligt behov 
då planeringsprocessen framskrider. 

 Planförslaget uppgörs hösten 2023 och målet är att godkänna planen i 
början av år 2024.  

  
 Deltagande, intressenter och samarbete beskrivs i programmet för 

deltagande och bedömning. 
 
 Bilagor: 

- Detaljplanen för Masabyporten II, program för deltagande och 
bedömning. 
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Entreprenadupphandling: Byggande av gator och kommunalteknik på Festbergets 
detaljplaneområde, val av entreprenör 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 63    
446/10.03.01.00/2021  
 
 
Beredare Projektchef Hannu Ruhanen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar:  

 
1. bland anbuden som uppfyller behörighetskraven välja VM Suomalainen 
Oy, som fick de högsta totalpoängen (100 poäng) till entreprenör för 
byggandet av gator och kommunalteknik på Festbergets 
detaljplaneområde till priset 10 400 000,00 € (moms 0 %)  
 
2. justera protokollet för detta sammanträdesärendes del vid 
sammanträdet. 

 
Behandling Under behandlingen gav ordförande Matti Kaurila följande anvisning:  
 
 Fortsatta åtgärd. För att Kyrkslätts kommuns kommuntekniska 

entreprenader skulle vara mer lockande, ändras värderingen av 
entreprenadanbuden så, att användningen av eldrivna arbetsmaskiner på 
arbetsplatsen utgör 1 % av de maximala poängen och användningen av 
fossilfria bränslen på arbetsplatsen utgör 2 % av de maximala poängen. 

 
 Antti Salonen och Hannu Valtanen understödde förslaget i fråga.  
 
 Teemu Kelkka gav följande anvisning:  
 
 Nämnden föreläggs till följande sammanträde ett berett förslag, i vilket det 

skapas allmänna spelregler: det maximala poängantalet av procentarna för 
eldrivna maskiner och fossilfria bränslen i samband med entreprenader. 

 
 Pekka Jäppinen och Sanni Jäppinen understödde anvisningen.  
 
 Ordföranden konstaterade att anvisningarna var motstridiga, varmed man 

ska rösta om saken. De som understöder ordförande Matti Kaurilas 
anvisning röstar ” ja” och de som understöder Teemu Kelkkas anvisning 
röstar ”nej”. 

 
 Omröstning:  
 
 6 ja-röster ( Kaurila, Valtanen, Liljequist, Salonen, Snellman, Frimodig) 
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 4 nej-röster (Karkinen, Jäppinen S., Kelkka, Jäppinen P.) varvid 

ordförandens anvisnings vann.  
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget och gav 

följande anvisning: För att Kyrkslätts kommuns kommuntekniska 
entreprenader skulle vara mer lockande, ändras värderingen av 
entreprenadanbuden så, att användningen av eldrivna arbetsmaskiner på 
arbetsplatsen utgör 1 % av de maximala poängen och användningen av 
fossilfria bränslen på arbetsplatsen utgör 2 % av de maximala poängen. 

 
 
Redogörelse Kommunaltekniska tjänsterna har begärt entreprenadanbud i 

anbudstjänsten Cloudia 12.4.2023 om byggande av gator och 
kommunalteknik på Festbergets detaljplanområde. Det är fråga om EU-
upphandling. Anbuden skulle lämnas in senast 12.5.2023 kl. 12.00. Enligt 
anbudsbegäran väljs entreprenören bland de anbud som uppfyller 
behörighetskraven på basis av det förmånligaste entreprenadanbudet, 
förteckningen över enhetspriser, användningen av eldrivna arbetsmaskiner 
på arbetsplatsen och användning av fossilfria bränslen på arbetsplatsen. 
Värderingen av anbudspriset är 60 % av maximiantalet poäng, värderingen 
av förteckningen över enhetspriser är 10 %, användningen av eldriven 
arbetsmaskin på arbetsplatsen är 10 % av maximiantalet poäng och 
användningen av fossilfria bränslen på arbetsplatsen är 20 % av 
maximiantalet poäng.  

 
 Entreprenaden gäller byggande av gator och kommunalteknik på 

Festbergets område i Hindersby, Kyrkslätt. 
 
 För investeringarna för gatorna har reserverats 2 000 000 € i budgeten 

2023. Entreprenadens kalkylerade kostnadsberäkning (2023) är 
11 416 900 € (inkl. gator och vattenförsörjning).  

 
 Inom utsatt tid lämnades ett (1) anbud och det stämde överens med 

anbudsbegäran. Värderingen av anbudspriset är 60 % av maximiantalet 
poäng, värderingen av förteckningen över enhetspriser är 10 % av 
maximiantalet poäng, användningen av eldriven arbetsmaskin på 
arbetsplatsen är 10 % av maximiantalet poäng och användningen av 
fossilfria bränslen på arbetsplatsen är 20 % av maximiantalet poäng. Det 
godkända anbudet lämnades av VM Suomalainen Oy (10 400 000,00 €, 
moms 0 %).  
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Entreprenadupphandling: Byggande av gator och kommunalteknik på Bjönsbackens 
detaljplaneområde, val av entreprenör 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 64    
688/10.03.01.00/2022  
 
 
Beredare Projektchef Hannu Ruhanen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar: 

 
1. att bland anbuden som uppfyller behörighetskraven välja VM 
Suomalainen Oy, som fick de högsta totalpoängen (100 poäng), till 
entreprenör för byggandet av gator och kommunalteknik på Bjönsbacken 
detaljplaneområde till priset 1 343 000,00 € (moms 0 %)  
 
2.  justera protokollet för detta sammanträdesärendes del vid 
sammanträdet. 

 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Kommunaltekniska tjänsterna har begärt entreprenadanbud i 

anbudstjänsten Cloudia 13.4.2023 om byggande av gator och 
kommunalteknik på Bjönsbacken detaljplanområde. Det är fråga om en 
upphandling som underskrider EU:s tröskelvärde och upphandlingsformen 
är öppet förfarande. Anbuden skulle lämnas in senast 12.5.2023 kl. 12.00. 
Enligt anbudsbegäran väljs entreprenören bland de anbud som uppfyller 
behörighetskraven på basis av det förmånligaste entreprenadanbudet, 
förteckningen över enhetspriser, användningen av eldrivna arbetsmaskiner 
på arbetsplatsen och användning av fossilfria bränslen på arbetsplatsen. 
Värderingen av anbudspriset är 60 % av maximiantalet poäng, värderingen 
av förteckningen över enhetspriser är 10 %, användningen av eldriven 
arbetsmaskin på arbetsplatsen är 10 % av maximiantalet poäng och 
användningen av fossilfria bränslen på arbetsplatsen är 20 % av 
maximiantalet poäng.  

 
 Byggarbetet omfattar byggande av gata, vattenförsörjning och annan infra 

på Bjönsbackens område i Masaby, Kyrkslätt. Arbetet omfattar sanering av 
Tinavägen, Suomelastigen och Köpasstigen. På området byggs också en 
gata med namnet Bodgränden, gång- och cykelvägen Bodstigen och ett 
parkstråk. 
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 För investeringarna för gatorna har reserverats 500 000 € i budgeten 2023. 

Entreprenadens kalkylerade kostnadsberäkning (2023) är 1 301 500 € 
(inkl. gator och vattenförsörjning).  

 
 Inom den utsatta tiden inkom två (2) anbud, av vilka båda stämde överens 

med anbudsbegäran. Värderingen av anbudspriset är 60 % av 
maximiantalet poäng, värderingen av förteckningen över enhetspriser är 10 
% av maximiantalet poäng, användningen av eldriven arbetsmaskin på 
arbetsplatsen är 10 % av maximiantalet poäng och användningen av 
fossilfria bränslen på arbetsplatsen är 20 % av maximiantalet poäng. 
Godkänt anbud lämnades av VM Suomalainen Oy (entreprenadanbud 1 
343 000,00 € och förteckning över enhetspriser 1 109 396,00 €) och 
Maisemarakennus Viitanen Oy (entreprenadanbud 1 280 000,00 € och 
förteckning över enhetspriser 1 280 000,00 €). Alla priser moms 0 %.   

 
 Båda anbudsgivarna fick maximipoäng för kvaliteten (30 poäng). För 

prisets del påverkade förteckningen över enhetspriser poängsättningen så 
att VM Suomalainens anbud fick det maximala poängantalet (70 poäng) för 
priset och därmed som totalpoäng maximipoängen 100.  

 
 
 
 
   



 
 Kyrkslätts kommun 

Samhällstekniska 
nämnden 

Protokoll 6  31/46 

 
 
 
Begäran om omprövning av underhållschefens beslut 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 65    
352/10.03.01.07/2023  
 
 
Beredare Underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar förkasta begäran om omprövning. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Till Kyrkslätts kommun har 20.4.2023 inkommit en begäran om omprövning 

av avslaget tillstånd LP-257-2023-00523. Den sökande har ansökt om 
tillstånd att använda allmänt område som arbetsplats på Sarvviksstråket. 

 
                                           Beskrivning 
                                           I tillståndsansökan har sökanden meddelat att på ett avgränsat område 

arbetar en grävmaskin och materiel som reserverats för transport av jord.  
                                          Tillståndet har avslagits 19.4.2023 med följande motiveringar: 
                                           I den aktuella planen har Sarvviksstråket märkts ut som en gata 

reserverad för gång och cykling (planen har vunnit laga kraft 16.11.2005). 
                                           Tillståndet har avslagits med anledning av planbeteckningen ovan. På 

området har man även avslagit motsvarande tillstånd som gäller 
Sarvviksstråket. 

 
                                           Sökanden har efter att ha fått beslutet om avslag per e-post 19.4.2023 

begärt om omvärdering av beslutet och lämnat begäran om omprövning till 
samhällstekniska nämnden 20.4.2023. 

 
                                           Som motiveringar har sökanden framfört följande: 
                                           Sökanden har 7.9.2022 beviljats tillstånd LP-2357-2022-01960 för 

lyftarbeten. I Blåklocksvägens ända av Sarvviksstråket har det på Siklas 
byggplatsavsnitt varit ständig arbetsplatstrafik. 

                                           Sökanden vädjar i sin begäran om omprövning till det besvärliga 
grönbyggandet på grund av de trånga rummen samt den orimligt 
arbetsdryga och dyra lösningen utan beviljat tillstånd. Slutförandet av 
arbetet är enligt den sökande ändå inte omöjligt via tomten. 

 
                                          Villkor och lagar som tillämpas 
                                          Markanvändnings- och bygglagen 132/1999 
                                          Bygglov LP-257-2021-01466 Ängsklocksgränden 5 b. Byggande av 

småhus. Utlåtande om gatutillstånd 14.6.2021, givare av utlåtande vik. 
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underhållschef Annika Selart: allt arbete som hör till byggnadsprojektet ska 
utföras från fastigheten.  

 
 
 
 
 
 
                                             
                                           Bemötande 
                                           Tillstånd LP-2357-2022-01960 har gällt lyftarbete. I ansökan har man 

meddelat att en betongbil matar grus till tomten med hjälp av en 
bandtransportör. Kortvariga lyftarbeten från gatan är tillåtna. 

                                           Tillstånd LP-257-2023-00523 gäller användningen av allmänt område som 
arbetsplats. I ansökan meddelas att på ett avgränsat område arbetar en 
grävmaskin och materiel som reserverats för transport av jord. 

                                           Sarvviksstråket har i planen märkts ut som en gata som reserverats för 
gång och cykling.  Sarvviksstråkets gatukonstruktioner håller inte tung 
trafik.  

                                           Siklas bygge (Blåklocksvägen 5) har nekats användningstillstånd till 
Sarvviksstråket, eventuellt arbete har skett utan korrekt tillstånd.  

 
                                          Sarvviksstråkets beläggning har byggts för gång och cykling, så 

beläggningen är inte gjord för att hålla arbetsbruk. Sarvviksstråket ingår 
inte i beläggningsprogrammet under de närmaste åren. 

                                                                                
                                           Kommunaltekniska underhållstjänsterna anser att det inte finns några 

grunder för att bevilja tillståndet. 
                                                                                   
                                           Sökandens motivering om hur byggandet är arbetsdrygt, långsamt och dyr 

är inte tillräcklig grund för att bevilja tillståndet. 
                                           Enligt sökandens anmälan kan jordtransportfordon som är större än 

grävmaskinen arbeta via tomten, så vi ser inga hinder för att även 
grävmaskinen arbetar från tomten. 
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Situationsöversikt av investeringarna 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 66    
4/02.02.02/2023  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna situationsöversikten för 

kännedom. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna situationsöversikten för 

kännedom. 
 
 
Redogörelse Situationsöversikten av investeringarna i budgeten för serviceområdet för 

samhällsteknik presenteras vid sammanträdet. 
 
   

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Anmälningsärenden för kännedom 
 
Samhällstekniska nämnden 25.05.2023 § 67  
    

 
  
Beredaare  fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Statsrådets beslut: Fortum Power and Heat Oy:s ansökan om inlösen av 
fast egendom och särskilda rättigheter, Esbo-Kyrkslätt 2x400kV, 
jordkabelförbindelse. 

 
   
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna anmälningsärendet för 

kännedom. 
 

Beslut Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna anmälningsärendena för 
kännedom. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 58, § 59, § 60, § 61, § 
62, § 66, § 67 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 63, § 64 

 

 

ANVISNING OM UPPHANDLINGSRÄTTELSE OCH ANVISNING OM BESVÄR  

  

Denna besvärsanvisning gäller upphandling som hör till tillämpningsområdet för lagen om offentlig 
upphandling och koncession (1397/2016). 

  

Ändring kan enligt lagen om offentlig upphandling och koncession (1397/2016, nedan 
upphandlingslagen) sökas i beslut som gäller offentlig upphandling eller annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet genom att yrka på att den upphandlande enheten rättar beslutet (nedan 
upphandlingsrättelse), eller ärendet kan genom besvär föras till marknadsdomstolen för 
behandling. 

  

Rättelseyrkande kan framställas i upphandlingsärende hos den upphandlande enheten eller 
sändas till marknadsdomstolen av den som ärendet gäller (nedan part). Part är den vars rätt, 
skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet. 

  

  

I Anvisning om upphandlingsrättelse 

  

Föremål för yrkande på upphandlingsrättelse 

  

Den som är missnöjd med en upphandlande enhets beslut eller annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet kan yrka på upphandlingsrättelse enligt 132-135 § i upphandlingslagen. 
En anbudsgivare som har deltagit i ett anbudsförfarande eller en anbudssökande eller annan part, 
vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet, kan skriftligt yrka på 
upphandlingsrättelse hos den upphandlande enheten. 

  

Föreskriven tid för yrkande på upphandlingsrättelse 

  

En part ska yrka på upphandlingsrättelse inom 14 dagar från att ha fått del av den upphandlande 
enhetens beslut med besvärsanvisningar eller något annat avgörande i upphandlingsförfarandet. 
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Dagen för delfåendet räknas inte till tiden för rättelseyrkande. Yrkandet ska framföras på den sista 
dagen av den utsatta tiden innan tjänstetiden slutar. 

                      

Om sista dagen av den utsatta tiden är en helgdag, självständighetsdag, första maj, julafton eller 
midsommarafton eller helgfri lördag kan rättelseyrkandet lämnas in första vardagen därefter innan 
tjänstetiden slutar. 

  

Delgivning elektroniskt  

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits elektroniskt har parten fått del av upphandlingsbeslutet och de 
kompletterande handlingarna den dag det elektroniska meddelandet står till mottagarens 
förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. 
Parten anses ha fått information om beslutet dagen då meddelandet skickats, om inte parten ger 
en tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

  

Delgivning per brev 

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits per brev, har parten fått del av saken på den sjunde dagen efter 
avsändandet, om inte parten visar att delgivningen har skett senare.  

  

Om upphandlingsbeslutet bevisligen delgivits, har parten fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

  

Innehållet i yrkandet på upphandlingsrättelse 

  

Yrkandena med motiveringar ska framgå av yrkandet på upphandlingsrättelsen. Av yrkandet ska 
också framgå vilket beslut det gäller (tjänsteinnehavaren eller organet som fattat beslutet, beslutets 
datum och paragraf eller diarienummer) samt namnet på den som yrkar på rättelse och den 
kontaktinformation som behövs för att ärendet ska kunna skötas. 
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Till yrkandet ska fogas de handlingar som den som framställer yrkandet hänvisar till om de inte 
redan finns hos den upphandlande enheten. 

  

Distributionsadress 

  

Ett yrkande på upphandlingsrättelse lämnas in till den upphandlande enheten. 

  

Den upphandlande enhetens kontaktuppgifter: 

  

Kyrkslätts kommun 

Registraturen 

Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 

Besöksadress: Kommunhuset, Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 

Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

telefonväxel 09 29671, fax 09 8786 053 

e-post: kirjaamo(at)kirkkonummi.fi 

  

Avgift för behandling av yrkande på upphandlingsrättelse 

  

Ingen avgift tas ut för behandling av yrkandet på upphandlingsrättelse 

  

  

Anhängiggörande och behandling av yrkandet på upphandlingsrättelse påverkar inte den tidsfrist 
under vilken en part med stöd av upphandlingslagen kan söka ändring genom besvär hos 
marknadsdomstolen. 

  

  

  

II Anvisning om besvär till marknadsdomstolen 
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Föremål för rättelseyrkandet och begränsningar 

  

Anbudsgivare, anbudssökande eller andra som saken gäller kan föra ärendet till 
marknadsdomstolen genom besvär. 

  

Genom besvär kan man till marknadsdomstolen föra den upphandlande enhetens beslut eller 
något annat avgörande i upphandlingsförfarandet som har följder för anbudssökandenas eller 
anbudsgivarnas ställning. 

  

Den upphandlande enhetens beslut eller annat avgörande som gäller följande kan inte föreläggas 
marknadsdomstolen för behandling med besvär: 

1) enbart beredningen av upphandlingsförfarandet 

2) att upphandlingsavtalet inte delas upp med stöd av 75 §; eller 

3) att som grund för totalekonomisk förmånlighet som avses i 93 § används endast det 
förmånligaste priset eller kostnader. 

  

Ändring i en upphandling som grundar sig på ett ramavtal (konkurrensutsättning av leverantörer 
som valts till ramavtalsarrangemang enligt 43 § 3 mom. i upphandlingslagen) får inte sökas genom 
besvär om inte marknadsdomstolen beviljar tillstånd för behandling av saken enligt 146 § i 
upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas om det är viktigt att pröva ärendet med tanke på 
tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden, eller det finns vägande skäl som anknyter till 
förfarandet vid den upphandlande enheten. 

  

Ändring i den upphandlande enhetens avgörande gällande godkännande av ett dynamiskt 
upphandlingssystemfår inte sökas genom besvär om inte marknadsdomstolen beviljar tillstånd för 
behandling av saken enligt 146 § i upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas om det är viktigt att 
pröva ärendet med tanke på tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden, eller det finns 
vägande skäl som anknyter till förfarandet vid den upphandlande enheten. 

  

Delgivning elektroniskt  

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits elektroniskt har parten fått del av upphandlingsbeslutet och de 
kompletterande handlingarna den dag det elektroniska meddelandet står till mottagarens 
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förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. 
Parten anses ha fått information om beslutet dagen då meddelandet skickats, om inte parten ger 
en tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

  

Delgivning per brev 

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits per brev, har parten fått del av saken på den sjunde dagen efter 
avsändandet, om inte parten visar att delgivningen har skett senare. 

  

Om upphandlingsbeslutet bevisligen delgivits, har parten fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

  

Tid för sökande av ändring  

  

Besvären lämnas in skriftligen inom 14 dagar från det att parten i fråga fått del av 
upphandlingsbeslutet inklusive besvärsanvisning. Dagen för delfåendet räknas inte med i tiden för 
sökande av ändring. 

  

De ska vara inlämnade senast den sista dagen av besvärstiden innan marknadsdomstolen 
stänger. 

  

Tid för sökande av ändring i direktupphandling  

  

Om den upphandlande enheten har för publicering tillställt ett meddelande om direktupphandling 
som avses i 131 § i upphandlingslagen i Europeiska unionens officiella tidning, ska besvär anföras 
inom 14 dagar från den dag annonsen publicerats. 

  

Om den upphandlande enheten har publicerat en annons i efterhand om direktupphandlingen, 
men inte en annons om direktupphandlingen, ska besvären över direktupphandlingen anföras inom 
30 dagar från att en annons i efterhand om direktupphandlingen publicerats i Europeiska unionens 
officiella tidning. 
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Om den upphandlande enheten inte har publicerat en annons eller en annons i efterhand om 
direktupphandling, ska besvären gällande direktupphandlingen anföras inom sex månader från den 
dag upphandlingsavtalet ingåtts. 

  

Anmälan om avtalsändring  

  

Om den upphandlande enheten har för publicering tillställt ett meddelande om ändring av kontrakt 
som avses i 58 § 1 mom. 9 punkten i upphandlingslagen i Europeiska unionens officiella tidning, 
ska besvär anföras inom 14 dagar från den dag meddelandet publicerats. 

  

Undantag från den stadgeenliga besvärstiden 

  

Besvären ska anföras inom 30 dagar från det att parten i fråga har fått del av beslutet, om den 
upphandlande enheten har ingått ett upphandlingsavtal eller ett användningsrättsavtal med stöd av 
130 § 1 eller 3 punkten i upphandlingslagen utan att iaktta den stipulerade väntetiden. Man 
behöver inte iaktta väntetiden om avtalet gäller upphandling på basis av ramarrangemang eller 
avtalet gäller upphandling inom det dynamiska upphandlingssystemet. 

  

Besvären ska lämnas in senast sex månader efter det att upphandlingsbeslutet har fattats, om 
anbudssökanden eller anbudsgivaren har fått del av upphandlingsbeslutet inklusive 
besvärsanvisning och upphandlingsbeslutet eller besvärsanvisningen har haft väsentliga brister. 

  

Innehållet i besvären 

  

I besvären ska uppges det upphandlingsärende som besvären gäller och ändringssökandens 
yrkanden och grunderna för dessa. När det gäller en upphandling som grundar sig på ett ramavtal  
och avgörande som gäller dynamiskt upphandlingssystem ska parten i besvärsskriften motivera 
varför behandlingstillstånd bör beviljas. 

  

I besvären ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besvären, ska även denna persons namn och hemkommun anges. Vidare ska anges den 
postadress och det telefonnummer under vilka meddelanden i saken kan tillställas 
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ändringssökanden. Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna 
besvärsskriften. 

  

Till besvären ska fogas det beslut i original eller som kopia i vilket ändring söks och ett intyg över 
vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning om när besvärstiden har börjat. Till 
besvären ska fogas de handlingar som ändringssökanden hänvisar till som stöd för sina yrkanden. 
Ett ombud ska till besvärsskriften foga en fullmakt enligt 21 § i förvaltningsprocesslagen. 

  

Inlämning av besvären 

  

Besvären ska lämnas in till marknadsdomstolen. Besvären kan lämnas in till marknadsdomstolens 
kansli personligen, genom ombud, genom bud, per post, som telefax eller per e-post så som lagen 
om elektronisk kommunikation i myndigheternas verksamhet (13/2003) föreskriver. Om sista 
dagen för anhängiggörande infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första maj, julafton, 
midsommarafton eller en helgfri lördag, kan handlingarna lämnas in till marknadsdomstolen den 
första vardagen därefter. 

                      

Besvärsförbud som baserar sig på besvärsgrund  

  

Enligt 163 § i upphandlingslagen får ändring i ett ärende som hör till marknadsdomstolens 
behörighet inte sökas med stöd av kommunallagen eller förvaltningsprocesslagen. 

  

Underrättelse om ändringssökandet till den upphandlande enheten 

  

Den som söker ändring i ett upphandlingsärende ska med stöd av 148 § i upphandlingslagen 
skriftligen underrätta den upphandlande enheten om att ärendet förs till marknadsdomstolen. 
Underrättelsen ska lämnas in till den upphandlande enheten senast då besvären över 
upphandlingen lämnas in till marknadsdomstolen. Underrättelsen ska lämnas in på den 
upphandlande enhetens leveransadress som nämnts i punkt I (Anvisning om 
upphandlingsrättelse). Av underrättelsen ska framgå vilket beslut som avses (beslutsfattande 
tjänsteinnehavare eller organ, beslutets datum och paragraf- eller diarienummer). 

  

Marknadsdomstolens adress och annan kontaktinformation 
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Marknadsdomstolen 

Banbyggarvägen 5 

00520 Helsingfors 

tfn 029 56 43300 

fax (029) 56 43314 

markkinaoikeus(at)oikeus.fi 

  

Avgift för behandling av besvären 

  

I marknadsdomstolen tas enligt lagen om domstolsavgifter (1455/2015) ut graderade 
rättegångsavgifter enligt upphandlingens värde för behandlingen av ärenden som gäller offentlig 
upphandling. 

Om värdet av upphandlingen är under en miljon euro, är behandlingsavgiften 2 000 €. 

Om värdet av upphandlingen är minst en miljon euro, är behandlingsavgiften 4 000 euro. 

Om värdet av upphandlingen är minst 10 miljoner euro, är behandlingsavgiften 6 000 euro. 

  

I stället för det ovan nämnda avgift tas ut en rättegångsavgift på 500 euro om marknadsdomstolen 
tar tillbaka ärendet utan att avgöra huvudärendet, marknadsdomstolen lämnar ärendet utan 
prövning eller ärendet avskrivs exempelvis på grund av att besvär återtagits. 

  

Avgiften tas ut av den som anhängiggjort ärendet dvs. av ändringssökanden eller den som tillträtt i 
dennas ställe. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 65 

 

KOMMUNALBESVÄR 
 
Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
samhällstekniska nämndens beslut 
I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i ett beslut med anledning av ett rättelseyrkande 
får sökas genom kommunalbesvär endast av den som framställt rättelseyrkandet. 
Om beslutet har ändrats med anledning av rättelseyrkandet, får ändring i beslutet sökas också av 
den som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet 
(part) samt av kommunmedlemmarna. 

Besvärsmyndighet 
Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 
Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas. 
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 
Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 
 
En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 
 
Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder 
Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 
• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
 
• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 
 
• beslutet annars strider mot lag. 
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Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 
Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 
 
I besvären, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 
• det beslut i vilket ändring söks 
 
• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
 
• de grunder på vilka ändring yrkas. 
 
I besvären ska ändringssökandens namn och hemkommun uppges. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besvären, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 
I besvären ska dessutom uppges postadress, telefonnummer och övrig nödvändig 
kontaktinformation. Om besvärsmyndighetens beslut får delges som ett elektroniskt meddelande 
ska också e-postadress uppges. 
Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besvären. 

Till besvären ska fogas 
 
• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 
 
• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när 
besvärstiden har börjat 
 
• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte 
redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 
Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

 
Helsingfors förvaltningsdomstol 
Banbyggarvägen 5 
00520 HELSINGFORS 
Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 
Telefax: 029 56 42000 
E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 
Tjänstetid: 8.00–16.15 
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Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Besvär kan också anföras i förvaltnings- och specialdomstolarnas tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

Avgift för behandling av besvär 
Med stöd av lagen om domstolsavgifter (1455/2015) tas det hos ändringssökanden ut en 
behandlingsavgift på 270 euro i förvaltningsdomstolen. Rättegångsavgiften tas emellertid inte ut, 
om förvaltningsdomstolen ändrar det överklagade beslutet till förmån för ändringssökanden. 

Skadeståndsärenden 
Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 
Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen. 


